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Sportaccommodatiematrix gemeente Heerlen 2025 

Matrix Gemeentelijke Buitenportaccommodaties  
Versie: 6 mei 2025 
 
Beleidsuitgangspunten Buitensportaccommodaties 
Onderstaande beleidsuitgangspunten zijn bestaand beleid (zoals de nota Herstructurering Buitensportaccommodaties en het Meerjarig Bestuurlijk Programma 2023-2026) aangevuld met actuele ontwikkelingen 
rondom sportaccommodaties (zoals nieuwe wetgeving en duurzaamheidsontwikkelingen). 
 
➢ Eigendomssituatie en onderhoud 

De gemeente voert regie op de buitensportcomplexen en is ook eigenaar van de sportvelden met uitzondering van het geprivatiseerde tennis. Samen met de sportclubs onderhouden we de sportcomplexen. We 
stimuleren arbeidsparticipatieprojecten op sportparken, bijvoorbeeld via programma’s van de Bovengrondse Vakschool. Het eigendom en de instandhouding van clubgebouwen ligt bij sportclubs. Op sportcomplexen 
waar de gemeente een binnensportaccommodatie realiseert, combineren we daar waar mogelijk huisvestingsvraagstukken van sportverenigingen. Denk daarbij aan situaties als bij A Gene Bek (Bekkerveld) en 
Pronsebroek (Groene Ster). Indien de capaciteit van de huisvesting van een sportclub noodzakelijkerwijs moet worden uitgebreid op basis van een structureel knelpunt, draagt de gemeente alleen bij aan strikt 
noodzakelijke ruimtes voor de sportbeoefening zoals kleedlokalen en bergingen. In (nieuwe) clubgebouwen investeert de gemeente in principe niet in uitbreiding of onderhoud van kantines of vergaderruimtes.  
 
➢ Kwaliteit, balans tussen vraag en aanbod 

We zorgen voor kwalitatief hoogwaardige sportvelden. We streven naar een zo optimaal mogelijke balans tussen het gebruik en de capaciteit van de sportvelden. Idealiter is er altijd een bepaalde groeicapaciteit 
aanwezig en wegen we (vervangings)investeringen zorgvuldig af. Investering in de capaciteitsuitbreidingen doen we pas als dit knelpunt structureel (over meerdere jaren) is gebleken, datzelfde geldt voor 
inkrimping van faciliteiten. Voor de tijdelijkheid kunnen sportclubs bij knelpunten verwezen worden naar nabijgelegen sportcomplexen. We monitoren de behoefte van de gebruikers aan de hand van richtlijnen van 
de betreffende sportbond. Bijvoorbeeld de KNVB rekentool. 

 
➢ Centraal, clustering en multifunctionaliteit 

De sportcomplexen liggen goed gespreid over de gemeente en bij voorkeur midden in woonwijken. Daarmee vergroten we de toegankelijkheid en het gebruik buiten de verenigingstijden om.  
We streven naar clustering op sportcomplexen. Dat kan betekenen dat we verschillende sportconcepten (al dan niet in georganiseerd verband) bij elkaar brengen waarmee samenwerking gestimuleerd wordt.  
Idealiter worden sportgebouwen ook door verschillende sportclubs gebruikt. Met de sportverenigingen die op het sportcomplex hun thuisbasis hebben, hebben we gebruikersovereenkomsten. Sportclubs geven 
jaarlijks het weekrooster door. De overige tijd kunnen de sportvelden door de gemeente verhuurd worden aan andere (sport)initiatieven zoals bijvoorbeeld het onderwijs of welzijnswerk. Daarbuiten zijn de velden 
binnen de vastgestelde gebruiksuren openbaar toegankelijk voor de buurt waarmee we sport- en beweegdeelname ook buiten de verengingen willen stimuleren.  
 
➢ Duurzame en gezonde sportomgeving 

We streven naar duurzame sportparken. Bij investeringen maken we de afweging in hoeverre bepaalde (extra) investeringen kunnen bijdragen aan de verschillende duurzaamheidsopgaven. Recent zijn bijna alle 
sportparken voorzien van ledverlichting. Kunstgrasvelden kunnen (in de toekomst) bijvoorbeeld ingezet worden om warmte op te wekken of als waterbuffer fungeren door middel van een krattensysteem in de 
fundering van het veld. We voldoen aan de zorgplicht als het gaat om het beperken van de verspreiding van rubberkorrels (microplastics). We stimuleren daarnaast het fietsgebruik (en laadpalen?) 
We ondersteunen de sportclubs, die het dagelijks beheer verzorgen op de sportparken in het ontwikkelen van een gezonde sportomgeving. Bijvoorbeeld door het faciliteren in middelen en inzet van programma’s 
gericht op een rookvrije omgeving, geen alcohol te schenken bij jeugdwedstrijden en te zorgen voor een gezond alternatief qua voedingsaanbod in sportkantines. 
 
De matrix is opgebouwd aan de hand van de volgende onderdelen: 

1. Faciliteiten:   welke sportfaciliteiten zijn er aanwezig? Het eigendom en de instandhouding van de clubgebouwen ligt bij de sportverenigingen. Daar waar deze eigendom zijn van de  
    gemeente of er concrete verhuisplannen zijn, zijn die gebouwen wél opgenomen in de matrix. 

2. Kwantiteit:   hoe zit het met de capaciteit in relatie tot het gebruik? 
3. Kwaliteit:   hoe beoordelen we de kwaliteit en zijn er onderhoudsinvesteringen te verwachten op korte termijn? 
4. Actuele ontwikkelingen: hoe ziet het verloop van de ledenaantallen eruit?  
5. Synergie:   in hoeverre vinden er naast primair sport ook andere maatschappelijke activiteiten plaats? 
6. Toekomstperspectief: welk toekomstperspectief voorzien we op dit sportcomplex? 

 
Overige sporten zoals tennis, (indoor) jeu de boules, tafeltennis (Heksenberg) zijn private sporten in Heerlen. Dat betekent dat de gemeente in principe geen bemoeienis heeft met het faciliteren er zijn 
erfpachtovereenkomsten met de betreffende verenigingen en vormen geen onderdeel van deze matrix. Het tenniscomplex van LTC Hoensbroek is wel opgenomen gezien de concrete ontwikkelingen om deze 
vereniging te gaan verplaatsen naar een gemeentelijk sportcluster.  
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Stadsdeel Hoensbroek 
 
Sportcomplex Sporten/ 

verenigingen 
Faciliteiten  Kwantiteit 

 
Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

Nieuw 
Lotbroek 
 

Voetbal  
FC Hoensbroek 
 
 
 
 
 
 
Korfbal  
KV Mariarade 
 

Kunstgras voetbalveld 1 
 
Kunstgras voetbalveld 2 
 
Korfbalveld kunstgras 
 
Natuurgras sportveld 
 
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (1.3) / 2 
Zondag (0.5) / 1 
Doordeweeks (0.3) / 1 
Trainingsveld 1 
 
Conclusie 
FC Hoensbroek heeft met de twee 
huidige kunstgrasvelden ruim 
voldoende capaciteit zowel qua 
wedstijden als qua trainingen. 
 
Voor KV Mariarade volstaat 1 
kunstgrasveld ruimschoots.  
 

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNVB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 
 

Het ledenaantal van FC 
Hoensbroek is de afgelopen 5 
jaar licht afgenomen. Van 374 
leden naar 300 leden. 
Toch zien we recent (seizoen 24-
25) een toename in het aantal 
teams bij FC Hoensbroek: van 17 
naar 23 teams 
  
Het ledenaantal van KV 
Mariarade is de laatste 
afgenomen van ca. 100 naar 60 
leden. 
 
Er zijn plannen om naast voetbal 
en korfbal ook tennis en padel 
(LTC Hoensbroek) toe te voegen 
aan dit sportcomplex. FC 
Hoensbroek en KV Mariarade 
staan hier positief tegenover. De 
haalbaarheid van het inpassen 
van tennis en padel wordt 
onderzocht.  
 

Het sportcomplex ligt 
vrij geïsoleerd en 
ingeklemd tussen een 
relatief nieuwe 
woonwijk en het 
spoor/snelweg. De 
mogelijkheden voor 
synergie met andere 
maatschappelijke 
functies zijn dus 
beperkt.   

Voor de toekomst voorzien 
we hier een modern multi-
sportpark. Mocht 
tennis/padel niet haalbaar 
zijn, zou toevoeging van 
een ander sportconcept 
mogelijk zijn. Er is ruimte 
beschikbaar.  
 
Een omni-vereniging 
(meerdere sporten) vanuit 
het centrale clubgebouw 
kan ervoor zorgen dat 
verschillende sporten 
vanuit één vereniging en 
clubgebouw georganiseerd 
kunnen worden en 
daarmee hier een robuust 
en toekomstbestendig 
sportcluster ontstaat. 
 

        
LTC 
Hoensbroek 
 
 

Tennisvereniging LTC 
Hoensbroek 
 
 

3 gravel tennisbanen. 
2 gravel tennisbanen 
zijn afgestoten 

 Er is dringend groot 
onderhoud nodig aan 
de tennisfaciliteiten 

  Clubgebouw LTC 
Hoensbroek 
 
 

 Clubgebouw is 
eigendom van LTC 
Hoensbroek en er is 
grootschalig onderhoud 
noodzakelijk als de club 
hier zou blijven. 

LTC Hoensbroek heeft ca. 87 
leden (tennis en jeu de boules). 
Het betreft voornamelijk oudere 
leden. 

 Op dit moment 
onderzoeken we de 
haalbaarheid om dit 
tenniscomplex te 
verplaatsen naar 
sportcomplex Nieuw 
Lotbroek. Mocht dit lukken 
lijkt transformatie naar 
(particuliere) woningbouw 
voor de hand te liggen. 
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Sportcomplex Sporten/ 
verenigingen 

Faciliteiten Kwantiteit 
 

Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

De Dem 
 

Voetbal 
SV De Dem  
 
 
Voetbal 
Passart/VKC 

Kunstgras voetbalveld 
 
Kunstgras 
pupillenveld 
 
Natuurgrasveld 
 
 
Kunstgrasveld 
 
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (1.8) / 2 
Zondag (0.9) / 1 
Doordeweeks (0.1) / 1 
Trainingsveld 1.5 
 
Conclusie 
In principe ruim voldoende 
capaciteit zowel qua wedstrijden 
als qua trainingen. Ook bij het 
afkeuren van het kunstgrasveld 
blijft er voldoende capaciteit 
beschikbaar.  
 

De kunstgrasvelden* 
zijn van goede 
kwaliteit. Conform 
KNVB normen worden 
de velden tegen het 
einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 
*Een van de 
kunstgrasvelden zal 
waarschijnlijk 
binnenkort worden 
afgekeurd. De 
gemeente zal dit veld 
dan niet vervangen. En 
verwijst SV De Dem 
naar de overige 
beschikbare velden op 
het sportcomplex.  

 
 

 Clubgebouw + tribune 
SV De Dem 
 

 Het gemeentelijke 
clubgebouw zal niet 
meer gerenoveerd of 
verduurzaamd worden. 
Uitsluitend het 
hoognodige onderhoud 
zal worden uitgevoerd. 

Qua ledenaantallen is dit cluster 
de laatste jaren licht gedaald. In 
2020 waren er ca. 466 (305 toen 
nog EHC en 161 Passart-VKC) nu 
zijn er ca. 385 leden (274 SV de 
Dem en 111 Passart-VKC). 
 
We verhuren het gemeentelijke 
clubgebouw en de velden, mits 
het bijna afgekeurde veld door 
de keuring komt, aan SV De 
Dem voor nog één seizoen. SV 
de Dem en Passart-VKC werken 
nauw samen strevend naar een 
fusie.  
 
Indien de keuze (tussen 
Varenbeuk of De Dem) voor de 
toekomstige locatie voor voetbal 
valt op sportcomplex De Dem, 
dan is het clubgebouw van 
Passart-VKC het aangewezen 
clubgebouw voor de toekomst. In 
dat geval zal de 
(kleedlokalen)capaciteit 
waarschijnlijk moeten worden 
uitgebreid. 
 
 

Het programma ‘Alleen jij 
bepaalt wie je bent’ 
(AJBWJB) wordt onder 
andere hier uitgevoerd.  
Op dit moment is er geen 
(structureel) 
onderwijsgebruik. Er 
liggen wel diverse 
scholen in de (relatieve) 
nabijheid.  
 

Afhankelijk van de het 
uiteindelijke toekomstscenario 
op Varenbeuk zal bepaald 
worden of voetbal in 
clubverband op dit 
sportcomplex gehandhaafd 
zal worden.  
 
Zo niet, dan zal dit 
sportcomplex herontwikkeld 
moeten worden. 
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Stadsdeel Heerlerheide 
 
Sportcomplex Sporten/ 

verenigingen 
Faciliteiten Kwantiteit 

 
Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

Emma 
 
 

Atletiek (AVON) 
 
 
Handboog  
ABC Boogsport 
 

Atletiekbaan met -
faciliteiten 

atletiekfaciliteiten voorzien in 
principe in de behoefte. 
 

De baan is van goede 
kwaliteit. Recent nieuwe 
belijning aangebracht 
Springmatten worden 
binnenkort vervangen. 
 

  Clubgebouw AVON 
 

 Clubgebouw in 
eigendom van AVON is 
gedateerd en behoeft 
onderhoud. In 
afwachting van de 
planvorming van een 
beoogde verhuizing 
worden grote 
investeringen 
uitgesteld.  
 

  Materialenberging 
AVON 

 Idem als clubgebouw 

Het ledenaantal van AVON is de 
laatste jaren licht gedaald van 
ca. 262 in 2020 naar 236 in 
2025. 
 
ABC Boogsport bestaat uit 
slechts enkele leden.  
 
Op dit moment onderzoeken 
we de haalbaarheid om dit 
atletiekcomplex te verplaatsen 
naar sportcomplex Varenbeuk 
Mocht dit lukken lijkt 
transformatie naar (particulier) 
bedrijventerrein voor de hand 
te liggen 

De mogelijkheden voor 
koppeling met andere 
maatschappelijke functies 
op deze (bedrijven)locatie 
zijn hier beperkt. 

I.v.m. verplaatsing van 
AVON naar sportcomplex 
Varenbeuk komt dit complex 
te vervallen: te 
transformeren naar 
bedrijventerrein. 
Haalbaarheid en 
besluitvorming worden 
voorbereid.  
 
 

        
Varenbeuk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Voetbal  
NEC-Heksenberg 
 
Honk- softbal  
Parkstad Lions 
 
Sporthal Varenbeuk: 
Tracks, BC Victoria, Pink 
peril, Parkstad Futsal 
League, HV Parkstad en. 
Winterperiode tevens HC 
Nova en KV Mariarade. 
 
 

 
Kunstgras voetbalveld 
 
Natuurgras voetbalveld  
   
2 natuurgras 
voetbalvelden zijn in 
het verleden 
afgestoten.  
 
Honkbalveld 
Softbalveld 
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (0) / 0 
Zondag (0.5) / 1 
Doordeweeks (0) / 1 
Trainingsveld 1 
 
Conclusie 
Met de twee huidige velden ruim 
voldoende capaciteit qua 
wedstrijden en qua trainingen. 
 

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNVB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 
Het kunstgrasveld zal 
binnen enkele jaren 
waarschijnlijk 
vervangen moeten 
worden indien voetbal 
in verenigingsverband 
op dit sportcomplex 
gehandhaafd blijft.  

  Jeugdhome Alcander / 
JENS 
 

 Gemeentelijk gebouw is 
ca. 10 jaar oud en in 
goede staat.  

NEC-Heksenberg heeft 
momenteel nog 3 
seniorenteams, geen 
jeugdleden. 
In totaal ca. 250 leden. 
 
De vereniging heeft het zwaar 
om zelfstandig voort te 
bestaan. De club zou graag op 
de huidige locatie blijven totdat 
duidelijk is wat de beoogde 
toekomstige voetballocatie is in 
dit deel van Heerlen-Noord. 
 
Parkstad Lions heeft al jaren 
tussen de 50 en 70 leden. 

Gezien de aanwezigheid 
van diverse 
maatschappelijke partijen in 
de (directe)nabijheid 
waaronder de scholen 
Emma collega, Bassischool 
De schakel, 
jeugdaccommodatie The 
Move (JENS), scouting 
Pytheas, de Bovengrondse 
Vakschool en de gebruikers 
van de sporthal zien we 
volop kansen tot synergie.  

De gemeente ziet dit gebied 
als een belangrijk knooppunt 
voor sport, bewegen, jeugd, 
ontmoeten en werk.  
Verschillende scenario’s 
worden verder uitgewerkt. 
Zie ook de recente 
raadsinformatiebrief 
Ontwikkeling 
AVON/Varenbeuk Heerlen - 
iBabs Publieksportaal 

  

https://heerlen.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/11b8853f-f560-4ac4-913a-ccd3708b292a
https://heerlen.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/11b8853f-f560-4ac4-913a-ccd3708b292a
https://heerlen.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/11b8853f-f560-4ac4-913a-ccd3708b292a
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Sportcomplex Sporten/ 
verenigingen 

Faciliteiten Kwantiteit 
 

Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

Pronsebroek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Voetbal  
RKSV Groene Ster 
 
 
 
 
 
 
 
Gymzaal  
RKGV Fides, Taekwondo 
Academy SEO en 
Alavanca.  
 
Winterperiode tevens 
Honk- en 
softbalvereniging 
Parkstad Lions  
 

 
 
Kunstgras voetbalveld 
1 
 
Kunstgras voetbalveld 
2  
 
Kunstgras pupillenveld 
 
Natuurgrasveld  
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (3) / 4 
Zondag (1) / 2 
Doordeweeks (0) / 1 
Trainingsveld 2 
 
Conclusie 
Capaciteit is in principe aan de 
maat. Al is het op zaterdag 
regelmatig erg druk. De capaciteit 
komt op zaterdag net boven de 3 
velden uit, dat wordt door de tool 
afgerond op 4 velden. Daarvan is 
het natuurgrasveld minder 
intensief te bespelen.  
Daar staat tegenover dat de 2 
kunstgrasvelden wel volledig 
gebruikt kunnen worden en 
kunnen de jongste pupillen ook op 
het pupillenveld worden 
ingepland.   
 

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNVB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 
Het grasveld behoeft 
groot onderhoud binnen 
enkele jaren. 

  Gemeentelijke 
sportgebouw 
waaronder gymzaal en 
kleedlokalen Groene 
Ster 

 Modern gemeentelijk 
sportgebouw uit 2020. 

Groene Ster is de afgelopen 
jaren flink gegroeid van ca. 572 
naar ca. 728 leden. 

Op het sportcomplex is er 
naast voetbal een aanbod 
van zaalsport en ook de 
schutterij St Sebastiaan 
heeft hier een schietterrein. 
Speeltuin Heksepretje ligt 
naast de sportvelden. 
 
Het sportcomplex wordt ook 
gebruikt door bassischool 
Gerardus Majella. 
 
Het programma AJBWJB 
wordt hier uitgevoerd. 
Daarnaast is er een pilot 
van de Clubcoördinator 
Heerlen-Noord die erop 
gericht is de 
maatschappelijke waarde 
van de club voor het 
Nationaal Programma 
Heerlen-Noord (NPLV) 
gebied verder te vergroten.  

Mede met de komst van het 
nieuwe sportgebouw in 2020 
is het een 
toekomstbestendig 
sportcluster.  
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Stadsdeel Heerlen-Stad 
 
Sportcomplex Sporten/ 

verenigingen 
Faciliteiten Kwantiteit 

 
 

Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

Grasbroek 
 

voetbal 
Sporting Heerlen 

Kunstgras voetbalveld 
 
Graszandveld 
 
Kunstgras pupillenveld 
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (1.2) / 2 
Zondag (0.7) / 1 
Doordeweeks (0.1) /  1 
Trainingsveld 1 
 
Conclusie 
Ruim voldoende capaciteit op 
zaterdag en voldoende capaciteit 
op zondag. Qua trainingen maar 
net voldoende capaciteit. 
 
 

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNVB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 
 
 

Het ledenaantal van Sporting 
Heerlen is licht gedaald. Van 
488 leden in 2020 naar 413 in 
2025. 

Het sportcomplex wordt 
intensief gebruikt door het 
nabijgelegen onderwijs 
(zoals BS de Horzion, Herle 
College, Techniekonderwijs 
en Yuverta). 
Het programma AJBWJB 
wordt hier uitgevoerd en is 
er een pilot van de Club 
Coördinator Heerlen-Noord 
die erop gericht is de 
maatschappelijke waarde 
van de club voor NPLV 
gebied verder te vergroten. 
Naar aanleiding van een 
buurtinitiatief zijn hier vorig 
jaar 2 jeu-de-boulesbanen 
gerealiseerd.  

Grasbroek is een 
toekomstbestendig 
sportcomplex. 

        
Aarveld 
 

voetbal 
RKSV Bekkerveld 
 
 
 
 
 
 
Sporthal A gene Bek 
VCH, Dynamica, O.V. 
Heerlen, kinderopvang 
Kiki, VC Boem. 
Winterperiode tevens 
RKVV Weltania, 
Parkstad Mini’s en 
kinderdagverblijf 
Beerengoed 
 

 
Kunstgras voetbalveld 
1 
 
Kunstgras voetbalveld 
2 
 
Kunstgras pupillenveld 
 
Kunstgras miniveld 
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (2.7) / 3 
Zondag (0.9) / 1 
Doordeweeks (0.1) / 1 
Trainingsveld 2 
 
Conclusie 
Op zaterdag net voldoende 
capaciteit met drie velden, 
waaronder 1 pupillenveld. Op 
zondag ruim voldoende capaciteit. 
Qua trainingen ruim voldoende 
capaciteit. 

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNVB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 

  A Gene Bek  Modern en 
multifunctioneel 
gemeentelijk 
sportcomplex uit 2015. 

Het ledenaantal van 
Bekkerveld is licht 
toegenomen van 567 in 2020 
naar ca. 600 leden in 2025 

A Gene Bek is een voorbeeld 
van hoe sport en 
maatschappelijke functies 
kunnen samenwerken. 
RKSVB exploiteert deze 
brede maatschappelijke 
sportvoorziening. Naast 
voetbal en verschillende 
zaalsporten (waaronder VCH 
en Dynamica) is er een 
sport BSO actief. Er vinden 
ook verschillende 
buurtactiviteiten plaats voor 
verschillende doelgroepen. 
 
De sporthal en de velden 
worden ook door diverse 
scholen in de omgeving 
gebruikt. Met name het 
Grotius College gebruikt de 
sportvelden voor 
bewegingsonderwijs.  
  

Aarveld is een 
toekomstbestendig 
sportcomplex. Er is weinig tot 
geen ruimte om in fysieke zin 
uit te breiden qua sportaanbod.  
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Sportcomplex Sporten/ 
verenigingen 

Faciliteiten Kwantiteit 
 
 

Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

Terworm 
 

Voetbal 
Weltania 
 
Voetbal 
Eikenderveld 

 
Kunstgras voetbalveld 
 
Natuurgras voetbalveld 
 
Graszand voetbalveld 
 

 
Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (1.2) / 2 
Zondag (1.4) / 1 
Doordeweeks (0) / 1 
Trainingsveld 1.5 
 
Conclusie 
Met de twee huidige velden ruim 
voldoende capaciteit zowel qua 
wedstrijden als qua trainingen, dit 
is echter afhankelijk van de staat 
van de natuurgrasvelden.  
 

Het kunstgrasveld zal 
waarschijnlijk binnen 
enkele jaren vervangen 
moeten worden. 
 
Het graswedstrijdveld is 
in goede staat. 
 
 

Het ledenaantal van Weltania 
is sinds 2022 gegroeid van 
217 naar 310 leden. Zelf 
spreekt men inmiddels 
overigens over 400 leden. 
 
Omdat Eikenderveld geen 
jeugd heeft en derhalve geen 
subsidie ontvangt kunnen wij 
de ledenaantallen niet 
jaarlijks monitoren. Wel 
bekend is dat de club 2 
seniorenteams en een 35+ 
team heeft. 

De velden worden ook 
gebruikt door het 
Sintermeertencollege. 
Daarnaast vindt hier de 
start en finish van de 
Oudejaarsloop plaats. 
In samenspraak met de 
organisatie van Limburgs 
Mooiste onderzoeken we of 
het haalbaar is om de 3 
voetbalveleden die we in het 
verleden hebben afgestoten 
(Douvenraderpark) een 
structurele functie te geven 
bij het huisvesten van een 
gelimiteerd aantal 
evenementen. Waaronder 
start-finishlocatie van 
Limburgs Mooiste.  

In principe wordt het grasveld 
in het seizoen 2025-2026 
vervangen door een 
kunstgrasveld waarmee de 
speel- en trainingscapaciteit 
voor Eikenderveld en Weltania 
worden vergroot. De financiële 
haalbaarheid alsmede een 
nieuw type kunstgras wordt 
momenteel onderzocht.  
 
We voorzien in de toekomst 
een combinatie met een 
gelimiteerd aantal 
evenementen waaronder 
Limburgs Mooiste op het 
sportcomplex.  
 

        
Kaldeborn 
 

hockey 
HC Nova 
 
 

3x kunstgrasveld (2 
watervelden, 1 
zandveld) 
 
 

Het aantal velden is voldoende 
voor het aantal teams. Er zijn geen 
capaciteitsknelpunten bekend.  

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNHB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 

  Braakliggend 
sportterrein 
 

  

Het aantal leden van HC Nova 
is de afgelopen 5 jaar gedaald 
van ruim 600 in 2020 naar 
ruim 500 leden in 2025. 

Kaldeborn is een ruim 
opgezet sportcluster. Naast 
tennis en hockey zijn er in 
het hallencomplex nog 
andere sporten aanwezig 
zoals skaten, fitness en 
trampoline springen en 
loopt er een 
vergunningtraject met 
betrekking tot de aanleg 
van een nieuwe padelhal.  
Gezien de strategische 
ligging ten opzichte van 
Megaland wordt het 
sportcluster waaronder het 
stadion ook door Pinkpop 
gebruikt als Glampink. 
 

Het betreft een 
toekomstbestendig sportcluster 
met een diversiteit aan 
sportaanbieders.   
 
Het braakliggend sportterrein 
gelegen tussen het 
hallencomplex en de 
hockeyvelden beschouwen we 
als een strategische ruimte 
waar sportontwikkeling (nnb) in 
de toekomst zou kunnen 
plaatsvinden.  
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Stadsdeel Heerlerbaan 
 
Sportcomplex Sporten/ 

verenigingen 
Faciliteiten Kwantiteit 

 
 

Kwaliteit 
 

Actuele ontwikkelingen 
sportclubs 

Synergie met andere 
(maatschappelijke) 
functies 

Toekomstperspectief 
 

Imstenrade 
 
 
 
 
 

Voetbal 
RKHBS 
 

Kunstgras voetbalveld 
1 
 
Kunstgras voetbalveld 
2 
 
 
 
 
Petanque 9 banen 
 

Benodigde voetbalvelden 
o.b.v. KNVB rekentool: 
 
dag (on-afgerond aantal velden) / 
afgerond aantal velden 
Zaterdag (1.3) / 2 
Zondag (0.9) / 1 
Doordeweeks  (0.1) / 1 
Trainingsveld 1 
 
Conclusie 
Met de twee kunstgrasvelden ruim 
voldoende capaciteit zowel qua 
wedstrijden als qua trainingen. 
 

De kunstgrasvelden zijn 
van goede kwaliteit. 
Conform KNVB normen 
worden de velden tegen 
het einde van de 
afschrijvingstermijn 
extra gemonitord.  
 
 

Het ledenaantal van RKHBS 
is de afgelopen 5 jaar 
gedaald van 509 in 2020 
naar 436 in 2025. 

Het sportcomplex ligt vrij 
geïsoleerd waardoor 
synergie met andere 
(maatschappelijke) functies 
beperkt is. De vereniging 
heeft inmiddels wel een 
aanzienlijke jeu-de-boules 
tak opgebouwd.  

Het betreft een 
toekomstbestendig 
sportcluster.  

   
 
 
Geraadpleegde bronnen: 

-  Analyse ledenverloop aan de hand van waarderingssubsidie-aanvragen van sportverenigingen 
-  Voetbal app van de KNVB voor het bepalen van het aantal teams 
-  KNVB rekentool om het aantal benodigde velden te berekenen.  

 


